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      Аннотация

    
        
          На примере системы "железо — кислород" показана целесообразность записи формул соединений на один моль атомов. Это позволило составить уравнения материального баланса для реакций фазовых превращений, используя правило отрезков, сравнить термодинамические характеристики соединений между собой и провести термодинамический расчёт реакций распада вюстита и образования гематита окислением магнетита кислородом. В интервале 1000–1800 К магнетит Fe[0,429]O[0,571] характеризуется более отрицательными значениями энергии Гиббса образования по сравнению с гематитом Fe[0,400]O[0,600].
        

        
          Using the example of the Fe-O system, the expediency of writing chemical formulas per mole of atoms of the compound is shown. This approach allowed us to balance phase transition reactions, using the level rule, to compare the thermodynamic properties of compounds and to conduct thermodynamic calculations of the reactions of wustite decomposition and the formation of hematite by oxidizing magnetite with oxygen. Magnetite Fe[0,429]O[0,571] is characterized by more negative values of Gibbs free energy of formation in comparison with hematite Fe[0,400]O[0,600] in the temperature range of 1000–1800 K.
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